

Еженедельник новостей МДС, 9-13 марта 2020

IBC Weekly News, March 9-13, 2020

Объявления

Уважаемые члены МДС!
Правительство КР разрабатывает [План антикризисных мер](#), направленных на минимизацию влияния коронавируса на экономическую ситуацию. Просим направить предложения по мерам по смягчению последствий кризиса на ведение бизнеса до 20 марта на эл. адрес: expert@ibc.kg. *Эти предложения будут вынесены на заседание Инвестсовета при Правительстве КР.*

С 1 апреля вступает в силу **обязательный переход на электронные счета-фактуры** в отношении всех плательщиков НДС, импортеров и экспортеров. В МДС поступает много обращений о необходимости продления срока внедрения ЭСФ. **Просьба направлять замечания к технической части** в наш адрес: expert@ibc.kg, тел. 623394.

В рамках предстоящего **визита Президента КР в Бельгию и Венгрию** с 21 по 23 апреля планируется проведение [кыргызско-бельгийского и кыргызско-венгерского бизнес-форумов](#). Заявки отправлять в АПЗИ на эл. почту: mirlan.gov@bk.ru, тел. +996990125100.

События за 9-13 марта

9 марта

Исполнительный директор МДС Аскар Сыдыков и председатель [Госфиннадзора](#) Арзыбек Кожосhev обсудили **перспективы развития страхового рынка, ценных бумаг и аудиторских услуг**.

11 марта

На встрече, организованной МДС, рассмотрели [предложения бизнеса по судебной реформе](#) в КР с участием госорганов и экспертов.

Announcements

Dear IBC members,
The Kyrgyz Government is developing an [Action plan of anti-crisis measures](#) aimed at **minimizing the impact of coronavirus on the economic situation**. We ask you to submit proposals on measures to mitigate the effects of the crisis on doing business by March 20 by email: expert@ibc.kg. *The proposals will be submitted to the Investment Council under the Government of the Kyrgyz Republic.*

From April 1, 2020, **the mandatory transfer to electronic invoices** for all VAT payers, importers and exporters will come into force. IBC received many appeals about the need to extend the introduction of e-invoices due to significant shortcomings in this system. **Please send comments on the technical part** to IBC: expert@ibc.kg. Tel. 623394.

[Kyrgyz-Belgian and Kyrgyz-Hungarian business forums](#) to be held as a part of the upcoming visit of **Kyrgyzstan's President to Belgium and Hungary** from April 21 to 23. To participate, please send your applications to: mirlan.gov@bk.ru.

Events for March 9-13

March 9

IBC Executive Director and Chairman of the [Financial Market Supervisory and Regulatory Service](#) Arzybek Kojoshev discussed the development prospects of **the insurance market, securities market and audit services**.

March 11

A meeting organized by IBC, discussed [business proposals for judicial reform](#) in Kyrgyzstan with **participation of government agencies and experts**.

Совет по формированию [списка приоритетных инвестпроектов](#) при Минэкономике **одобрил заявки бизнес-проектов** из регионов.

12 марта

Представители МДС и [ГНС](#) обсудили замечания членов ассоциации по пилотному внедрению электронных счетов-фактур. Пришли к мнению об организации дополнительного обсуждения технической части инициативы.

Встречи с членами МДС

12 марта

Руководство МДС и [Coca Cola Bishkek Bottlers](#) обсудили состояние инвестиционного климата в стране и сотрудничество в рамках МДС.

Правовой обзор

МДС подготовил [еженедельный обзор](#) наиболее важных изменений в законодательстве КР за **9-13 марта**.

Дайджест СМИ

Представляем [дайджест СМИ](#) за **9-15 марта**: экономика, финансы, бизнес, инвестиции.

В этом выпуске:

В Кыргызстане [самый низкий уровень госдолга](#) на душу населения среди стран ЕАЭС

ЕБРР выделит €1 млрд [на поддержку бизнеса](#) Как [скачки на валютном рынке](#) и коронавирус отражаются на Кыргызстане?

Узбекистан [упрощает правила для бизнеса](#) Казахстан [планирует занять](#) на российском рынке до \$1 млрд

[Кругооборот инвестиций](#): Откуда приходит и куда уходит капитал из Кыргызстана? В январе [объем торговли Кыргызстана](#) со странами ЕАЭС увеличился на 16,5%

The Council for the creation of a [list of priority investment projects](#) approved applications of **business projects** from regions.

March 12

IBC and [the State Tax Service](#) representatives discussed the IBC members' **comments on the pilot e-invoices implementation**. An additional discussion of the technical part of the initiative should be organized, they concluded.

Meetings with IBC members

March 12

The management of IBC and [Coca Cola Bishkek Bottlers](#) discussed the state of the investment climate in the country and cooperation within IBC.

Law review

IBC has compiled a [weekly review](#) for **March 9-13, 2020** about the most important changes in the Kyrgyz legislation.

Weekly media digest

IBC presents you a [media digest](#) for **March 9-15, 2020** on economy, business and investment.

In this issue:

Kyrgyzstan has [the lowest public debt](#) per capita among the EAEU member countries EBRD to allocate €1 billion to [support businesses](#)

How do leaps in the foreign exchange market and the coronavirus [affect Kyrgyzstan](#)?

Uzbekistan [simplifies business rules](#) Kazakhstan [plans to borrow up to \\$1 billion](#) in the Russian market

[The investment cycle](#): Where does capital come from and where does it leave from Kyrgyzstan? In January, [trade between Kyrgyzstan and the EAEU countries](#) increased by 16.5%



Copyright © 2018 International Business Council, All rights reserved.

You're receiving this email because of your relationship with International Business Council.
